



فرانيسز داسو
رئيس أعمال الأوراق المالية

فاضل مخلوق
عضو مجلس الإدارة المنتدب
والرئيس التنفيذي المكلف

سيكو كابيتال تطلق خدمات جديدة للأوراق المالية في المملكة العربية السعودية

أطلقت سيكو كابيتال خدمات جديدة لحفظ الأوراق المالية وتقديم الخدمات الإدارية للصناديق والمستثمرين بالشراكة مع مزودي خدمات عالميين باستخدام المنصات والنظم التقنية الرائدة.

أعلنت سيكو كابيتال، الشركة الرائدة في مجال الخدمات المالية الشاملة لأسواق رأس المال والتي تتخذ من الرياض مقراً لها (مرخصة من هيئة السوق المالية)، عن إطلاق أنشطتها لخدمات الأوراق المالية، والتي تتضمن تقديم مجموعة متكاملة من أنشطة حفظ الأوراق المالية والخدمات الإدارية للصناديق الاستثمارية، الأمر الذي سوف يعزز من الأنشطة المتنوعة التي توفرها الشركة لخدمة أسواق رأس المال. وقد تم تصميم هذه الخدمات الجديدة لتلبية الاحتياجات المتنامية لقاعدة العملاء المحليين والعالميين مع الاستفادة من انتعاش قطاع إدارة الأصول في المملكة العربية السعودية.

وبالإضافة إلى الحلول المبتكرة لخدمات ما قبل عملية التداول وبعدها، فإن سيكو كابيتال ستقدم خدمات ذات قيمة مضافة لمدراء الأصول كالخدمات المساندة للمكتب الأوسط، وتحليل الأداء للصناديق العامة والخاصة والتي من شأنها أن تغطي كافة فئات الأصول. وتتضمن خدمات المستثمرين دعم عمليات التداول لحاملي الوحدات، وإصدار التقارير بشأن إدارة الاستثمار، إلى جانب التقارير التفصيلية.

وفي هذا الصدد، قال فاضل مخلوق، عضو مجلس الإدارة المنتدب والرئيس التنفيذي المكلف لشركة سيكو كابيتال: "دأبت سيكو كابيتال منذ تأسيسها على تبني استراتيجية أساسية تركز على تحديد وتلبية احتياجات السوق. ومع إطلاق خدمات الأوراق المالية الجديدة الشاملة في المملكة العربية السعودية بالتعاون مع كبار مزودي خدمات حفظ الأوراق المالية والخدمات الإدارية للصناديق، فإننا قمنا باستثمارات ملموسة في استقطاب موارد بشرية عالية الكفاءة وحلول تقنية متطورة لضمان إرساء معايير جديدة في مجال خدمات الأصول."

ولضمان تقديم أفضل الخدمات لقاعدة عملائنا، حرصت سيكو كابيتال على إبرام شراكات مع العديد من الشركات الرائدة في السوق من جميع أنحاء العالم. وفي هذا الإطار، سوف تقوم FIS، وهي شركة عالمية متخصصة في التكنولوجيا المالية ومقرها في الولايات المتحدة الأمريكية، بتزويد الصناديق بخدمات وحلول الأصول البديلة. أما بالنسبة لحلول خدمات الأصول قبل وبعد عملية التداول، فإن الشركة تعمل على الاستفادة من منتجات إس أند بي جلوبال ماركت إنتلجينس، مزود

المعلومات والحلول المالية الرائد عالمياً. هذا إلى جانب تعاون سيكو كابيتال مع شركة عالمية لتوفير خدمات عالية الجودة لحفظ الأوراق المالية وحلول خدمات الأصول.

ومن جانبه، قال فرانسيز داسو - رئيس أعمال الأوراق المالية في سيكو كابيتال: "إن توفير خدمات متطورة من خلال نموذج الوسيط المتكامل تتيح للمستثمرين الوفاء بالالتزامات الرقابية المحددة، علاوة على الحد من المخاطر التشغيلية. ومن خلال خدمات الصناديق الشاملة التي نقدمها وحلول الاستعانة بمصادر خارجية للمكاتب الوسطى مثل تحليل الأداء، فإننا قادرون على توفير بيانات تحليلية عالية الجودة وفي الوقت المحدد لكل من المدراء والمستثمرين. وبما أننا نعمل في بيئة متغيرة، فإننا نتبنى نهج حلول قائمة على بلوك شين (block chain) والأخذ في الاعتبار فئات الأصول الرقمية. إننا نسعى لنكون شركاء يعتمد عليهم من قبل مدراء ومالكي الأصول من حيث تلبية احتياجات المستثمرين الآن وفي المستقبل عبر نظم راسخة وقابلة للتوسع مدعومة بفريق عمل يضم نخبة من المتخصصين من ذوي الخبرة والكفاءة." - انتهى -

نبذة عن سيكو كابيتال

تعد سيكو كابيتال شركة متخصصة في تقديم الخدمات المالية المتكاملة، ويقع مقرها في الرياض، المملكة العربية السعودية برج سي أم سي، حي الملقا طريق الملك فهد 7702 الدور الخامس وتوفر الشركة مجموعة شاملة من الخدمات والمنتجات للأفراد والمؤسسات والشركات. تعمل سيكو المالية منذ عام 2009 (تعرف سابقاً باسم مسقط كابيتال). يبلغ رأس مال الشركة المدفوع 60 مليون ريال سعودي، وقد تأسست كشركة مساهمة مقفلة في الرياض، المملكة العربية السعودية تحت سجل تجاري رقم 1010259328. سيكو كابيتال حاصلة على ترخيص رقم 37-08096 من هيئة السوق المالية، وهي حاصلة على خمسة تراخيص في 11 مارس 2008 وفق لائحة أعمال الأوراق المالية في المملكة العربية السعودية، وبدأت عملياتها في 20 يونيو 2009، وهي مرخصة لممارسة كافة أنشطة الأوراق المالية، مثل الترتيب، والمشورة، وحفظ الأوراق المالية، والتعامل، وإدارة الاستثمارات وتشغيل الصناديق.

سيكو كابيتال مملوكة بالكامل من قبل سيكو ش.م.ب (م)، وهي أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة التي تأسست في مملكة البحرين. وتختص سيكو بإدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية مع أصول تحت الإدارة تزيد قيمتها عن 4.75 مليار دولار أمريكي.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة، سيكو

هاتف (الرياض): 800101008

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com



Fadhel Makhloq
Managing Director
Acting CEO



Francis Dassou
Chief Securities Business Officer

SICO Capital Introduces New Securities Services Business Line in Saudi Arabia

Partnering with world-class service providers and featuring leading technological platforms and systems, SICO Capital is launching its new custody and fund services.

SICO Capital, a financial services firm based in Riyadh (licensed by the CMA), announces the launch of its comprehensive securities services business line, offering a full range of custody and fund services, further diversifying the firm's robust spectrum of capital market activities. The new offerings are tailor-made to meet the evolving needs of a diverse local and global client base of both emerging and established players, capitalizing on the flourishing asset management business in Saudi Arabia.

SICO Capital's securities services, in addition to pre- and post-trade execution solutions, will include more value-added services for asset managers, such as middle office and performance analytics for public and private funds covering all asset classes – both liquid and illiquid. The investor services offered will include unit holder dealing, investment manager factsheets, along with bespoke front to back-office reporting.

"SICO's approach has remained focused on identifying and filling market gaps with world-class solutions since its inception – a key element that has been undoubtedly translated into SICO Capital's strategy. With this exciting introduction of our new securities services in Saudi Arabia, in collaboration with top-notch global providers of custody and funds service systems, we have made significant investments in terms of high caliber people and cutting-edge technology solutions to ensure that our service offerings set new standards in asset servicing arena," said **Fadhel Makhloq, Managing Director and Acting CEO of SICO Capital.**

To deliver the best-in-class services to its customer base, the firm secured partnerships with several leading market players across the globe. FIS, a global fintech player based in the US, will be providing top fund services and alternative assets solutions. SICO Capital will be

leveraging products from S&P Global Market Intelligence, a world-leading provider of financial information and solutions, for pre- and post-trade asset servicing solutions, as well as high-quality custody and asset services solutions from another reputed global custodian.

“Enhanced services through our integrated broker custody model brings our investor closure to market deadlines while reducing operational risks. With our holistic fund services offering and middle office outsourcing solutions, such as performance analytics, we are able to provide timely and quality data analytics for both the managers and investors. As we are operating in an evolving landscape, we are also adopting block chain-based solutions and considering digital asset classes. We aim to be a trusted partner for asset managers and asset owners by serving their end investors’ needs today and tomorrow with our robust and scalable systems supported by a team of experienced and leading professionals,” said **Francis Dassou, Chief Securities Business Officer of SICO Capital**.

–Ends–

About SICO Capital

SICO Capital is a full-service financial services firm based in Riyadh CMC Tower 5th floor - 7702 King Fahd Road Al Malqa District Saudi Arabia, that offers a comprehensive range of services and products to individual, institutional and corporate clients. SICO Capital, operating since 2009 (previously known as Muscat Capital), has a SAR 60.0 million paid-up capital and is incorporated as a closed joint stock company (CJSC) in Riyadh, Kingdom of Saudi Arabia (KSA) under Commercial Registration No. (1010259328). SICO Capital is licensed by the Capital Market Authority (CMA) under Authorization No. (08096-37) and was granted all five licenses on 11/03/2008 as per the Securities Business Regulations in Saudi Arabia and commenced operations on 20/06/2009. Our comprehensive licenses allow us to offer the full spectrum of capital market activities such as Arranging, Advising, Custody, Dealing, Managing Investments and Operating Fund.

SICO Capital is fully owned by SICO BSC (c), Bahrain, a wholesale bank incorporated in the Kingdom of Bahrain. SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with more than USD 4.75 bn in assets under management (AUM).

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Tel (Riyadh) 800101008

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com